
 

 

 
 

 

 

Jour. nr. 151097  

8. februar 2024 

SBP 

Referat af møde i Sydslesvigudvalget den 5. 

december 2023  
 

Mødet blev afholdt på Christiansborg 

 

Deltagere:  

Benny Engelbrecht, MF (S), formand 

Anni Matthiesen, MF (V) 

Christian Juhl (Ø) 

Patrick Culmsee Bryhl Madsen (Æ) 

Niels Flemming Hansen, MF (C) 

 

Fra Sydslesvigudvalgets sekretariat deltog chefkonsulent Steffen Bang (referent). 

 

Benny Engelbrecht indledte med at spørge deltagerne om, om den udsendte dags-

orden kunne godkendes. Dette var der opbakning til. 

 

Herefter gennemgik udvalget referat af mødet den 25. oktober, der blev godkendt 

uden bemærkninger. 

 

Benny Engelbrecht takkede de øvrige medlemmer for en række gode budgetmøder i 

Flensborg. Han foreslog, at drøftelsen af budgettet for 2024 tog udgangspunkt i, at 

man først drøftede støtten til foreningernes drift, og herefter tog stilling til de ind-

komne ansøgninger om anlægs- og projektstøtte. 

Udgangspunktet var, at imødekomme alle de ønsker, hvor fremskrivningen lå på 

5,3 procent eller derunder, svarende til fremskrivningen af finanslovsbevillingen 

for 2024.  

Dog ville man som vidt muligt at imødekomme ansøgningerne fra Dansk Skolefor-

ening for Sydslesvig og Sydslesvigs danske Ungdomsforeninger, der begge lå over 

5,3 pct. grundet især overenskomstmæssige lønstigninger. Der var ikke opbakning 

til at imødekomme ansøgningen fra Grænseforeningen fuldt ud, blandt andet som 

følge af drøftelserne på budgetmødet i november. 

Christian Juhl foreslog, at man forhøjede FUEN’s bevillingen med 100.000 kr. pga. 

afholdelsen af Europeada og FUEN-kongres.  

Niels Flemming Hansen bemærkede, at han kun kunne støtte en midlertidig og 

øremærket stigning til FUEN. Herefter var midlerne til drift i 2024 fordelt. 

 

Derefter gennemgik Steffen Bang de indkomne ansøgninger om anlægsmidler. Ud-

valget besluttede at imødekomme to ansøgninger: Dels en renovering af Nystadens 

Børnehus, dels en udvidelse og modernisering af Store Vi- Vanderup Daginstitu-

tion. Udvalget besluttede derudover, at man i foråret 2024 ville aflægge besøg på 

Mikkelberg for at få en nærmere orientering om planerne for stedet. 

 

Næste punkt var en gennemgang af de indkomne ansøgninger om projektstøtte.  

Udvalget besluttede at imødekomme en ansøgning fra Sydslesvigsk Forening om 

støtte til afvikling af Europeada 2024 i det dansk-tyske grænseland.  



 

Side 2 

Herudover besluttede udvalget – i lyset af den begrænsede søgning til puljen – at 

afholde en ekstra ansøgningsrunde i maj 2024. 

Således var man enige om et samlet budget for 2024, og sekretariatet fik i opdrag 

at udarbejde høringsmateriale til kulturministeren. 

 

Næste punkt på dagsordenen var en gennemgang forslag til kalender for 2024. Af 

hensyn til de fraværende medlemmer foreslog formanden, at man alene tog stilling 

til næstkommende møde, hvor man ville godkende kalenderen for hele 2024. Dette 

var der opbakning til. 

 

Under eventuelt orienterede Benny Engelbrecht om, at Grænseforeningens for-

mand Peter Skov-Jacobsen havde meddelt, at han ikke ville genopstille til hvervet i 

2024. 




